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Abstract 

The dynamics of modern society development requires the use of information technology in 
many areas of human activity, including the field of education. Multimedia technologies in foreign 
language teaching provide creative, active acquisition of language; improve the quality and 
effectiveness of the learning process.  

This aspect is considered to be rather developed area in foreign languages teaching 
methodology. Most widely known are the works of such authors as Tony Erben “Teaching English 
Languages through technology” [2009], Karamysheva T.V. “Studying a foreign language using a 
computer” [2001],  

The study explores the use of multimedia technology as a pedagogical tool to aid in the 
appropriate instruction of English language learners. It aims to create in the classroom conditions 
close to natural language environment. Furthermore, it allows teachers to develop simultaneously all 
four foundational skills of students, as well as take into account their learning styles and thereby 
increase the effectiveness of foreign language learning.  

This article reports the possibility of using the modern open educational resource TED (TEDx, 
ted ed) in foreign language lessons. TED (technology, entertainment, design) is a project funded by a 
nonprofit Association of the United States, which aims to organize intellectual conferences around 
the world. Lectures are freely available for viewing on the Internet.  

The paper proposes a sequence of exercises in accordance with the structure of the lesson 
suggested in FSES OO. In the process of working on this paper, such methods of scientific and 
pedagogical research as studying literature, analysis, synthesis, and questionnaire were used. 

The main outcome of this article is that the implementation of multimedia technologies in 
foreign language teaching enhances student learning motivation, provides access to non-traditional 
sources of information, and also forms students' personal, subject and meta-subject competencies 

 

Keywords:Multimedia technology, foreign languages teaching,  FSES OO, open educational resources, 
TED talks. 
 
Abstrakt 

Динамика развития современного общества  требует применения информационных 
технологий во многих сферах деятельности человека, в том числе и в сфере образования. 
Применение  мультимедийных технологий в образовании обеспечивают творческое, активное 
овладение предметом, повышает качество и результативность усвоения изучаемого материала. 
Кроме того, использование мультимедийных технологий в процессе  преподавания 
иностранного языка  позволяет при отсутствии на уроках естественной языковой среды создать 
условия, максимально приближенные к реальным. 

Актуальность данного исследования обеспечивается тем, что применение 
мультимедийных технологий в образовании позволяет учителю развивать у учащихся 
одновременно всех четырех видов речевой деятельности, а также максимально учитывать  
уровни и стили обучения учащихся и тем самым повысить эффективность изучения иностранного 
языка.  
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В данной статье рассматривается возможности применения на уроках иностранного языка 
современного открытого образовательного ресурса TED  (tedx, ted ed). TED talks– это проект, 
основанный некоммерческим объединением США, основной целью которого является 
организация интеллектуальных конференций по всему миру.  

В статье предлагается примерная последовательность упражнений в соответствии со 
структурой урока по ФГООС ОО. В процессе работы были использованы такие методы научно-
педагогического исследования, как изучение литературы и результатов деятельности, анализ, 
синтез и  анкетирование. 

Результатом данной работы является то, что использование мультимедийных технологий 
в преподавании иностранного языка повышает у учащихся мотивацию, обеспечивает доступ к 
нетрадиционным источникам информации, а также формирует личностные, предметные и 
метапредметные компетенции обучающихся. 

Klíčová slova: мультимедийные технологии, ФГОС ОО, преподавание иностранных языков, 
открытые образовательные ресурсы, Ted talks. 
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